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Voorwoord van de Raad van Toezicht 
2024 was voor BaarnDuurzaam een jaar van consolidatie van de gegroeide organisatie, het financieel 
anticiperen op veranderende subsidiestromen en structuren op gemeentelijk niveau, en richting geven 
aan nieuwe initiatieven. 
 
Het is ook een jaar geweest waarin het bestuur van BaarnDuurzaam enkele wijzigingen heeft 
ondergaan, zoals -met bijzondere dank voor haar inbreng!- het uittreden van Simone van der Sijs, en 
het bereid vinden van Erik Brink en Dirk Kooiman om in 2025 het bestuur numeriek uit te breiden en 
de in de loop van 2025 uittredende Ragnar Koot te vervangen. Zelf zal de Raad van Toezicht in de loop 
van 2025 zich met sterke financiële expertise in de persoon van Mark Franken versterken. 
 
Op landelijk niveau moet nog blijken in hoeverre er vanuit regeringskringen krachtig beleid gevoerd zal 
worden ter ondersteuning van de energietransitie, maar de contacten van BaarnDuurzaam met het 
gemeentebestuur en de gemeentelijke organisatie blijven onderling positief en ondersteunend. 
Op het wereldtoneel blijkt klimaatbeleid in vele landen als een politieke speelbal gezien te worden, die 
ten behoeve van electoraal gewin op een laag pitje gezet kan worden. Des te belangrijker dat 
plaatselijke en regionale organisaties zoals BaarnDuurzaam als “grass roots”-beweging actief, en met 
een opeenstapeling van kleine en grotere stappen, in de juiste richting aan de energietransitie blijven 
werken. 
 
Dit jaarverslag weerspiegelt in woord en beeld de diversiteit van activiteiten en belangen die door 
Baarn Duurzaam geïnitieerd, dan wel gesteund worden! 
 
Namens de Raad van Toezicht 
Gijs Tegelberg, voorzitter Raad van Toezicht 
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1.  Verslag van het bestuur 
Eén van de belangrijkste aandachtsgebieden van het bestuur was in 2024 de versteviging van de 
organisatie. Dit als uitvloeisel van de inspanningen in voorgaande jaren rond het samengaan van 
Baarnse KlimaatAlliantie, EnergiekBaarn en POB-Duurzaam tot BaarnDuurzaam. Op de volgende 
gebieden zijn grote en belangrijke stappen gezet: 
• Nieuwe bestuursleden. In 2024 zijn nieuwe bestuursleden gezocht en gevonden. Vernieuwing en 

uitbreiding waren nodig in verband met het aftreedschema en de hoeveelheid bestuurlijke 
activiteiten. Per oktober is Erik Brink tot het bestuur toegetreden, per januari 2025 Dirk Kooiman; 

• Aanstelling vertrouwenscontactpersoon. Er is een vertrouwenspersoon aangesteld. Zij verricht 
binnen BaarnDuurzaam geen andere activiteiten en kan dus onafhankelijk optreden; 

• Update bestuursreglement. Als gevolg van de samenvoeging van de drie organisaties is het 
bestuursreglement opgefrist; 

• Vrijwilligersovereenkomsten en VOG’s: alle vrijwilligers (inclusief de bestuursleden) zijn gevraagd 
om een vrijwilligersovereenkomst te ondertekenen, waarin de verwachtingen over en weer in 
algemene termen zijn beschreven. Onderdeel van de overeenkomst is het kunnen overleggen van 
een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG). Veel van onze medewerkers werken met (persoons)–
informatie, enkelen beheren financiële middelen, en medewerkers zoals de EnergieCoaches 
komen bij inwoners thuis. In al dit soort situaties dient de VOG dan als een waarborg voor de 
goede omgang met informatie en middelen; 

• Nieuw communicatieteam: begin 2024 is een drietal communicatiedeskundigen aangetrokken. Het 
communicatieteam wordt grotendeels ingehuurd, maar de betrokkenheid is dusdanig dat er ook 
veel vrijwillig wordt gedaan. Eerder huurde BaarnDuurzaam één persoon in, maar dit bleek te 
kwetsbaar en onvoldoende flexibel. Het beleid om voor deze cruciale taken professionals in te 
huren (versus te vertrouwen op vrijwilligers) is dus gecontinueerd. In de loop van het jaar nam een 
communicatiemedewerker afscheid, en werd een andere gecontracteerd; 

• ANBI-status. BaarnDuurzaam heeft de ANBI-status aangevraagd en (met terugwerkende kracht per 
1 januari 2024) gekregen. Hiermee wordt het doneren door inwoners en bedrijven aantrekkelijker 
gemaakt. Via de doneerknop op de website komen inmiddels af en toe giften binnen, hoewel er 
nog hoegenaamd geen publiciteit aan is gegeven; 

• Ten slotte is de juridische verhouding tot BijZONder Baarn op papier gezet. De Raad van Toezicht 
vond de mondelinge afspraken inhoudelijk goed, maar onvoldoende inzichtelijk. In goed overleg 
tussen beide besturen is een formele samenwerkingsovereenkomst opgesteld en door beide 
partijen ondertekend. 

 
In de tweede helft van 2024 vroeg de gemeentelijke subsidieregeling de nodige aandacht van het 
bestuur. De bestaande subsidieregeling voor duurzame initiatieven van de gemeente wordt namelijk 
na 2024 stopgezet. Over de wijze van afronding en de opzet van een nieuwe regeling is met de 
gemeente in 2024 geregeld overleg geweest. De gemeente heeft als koers om duurzame initiatieven, 
zoals BaarnDuurzaam, financieel te blijven steunen, zij het via een andere regeling en met kleinere 
bijdragen per aanvraag. Deze regeling is overigens bij het schrijven van dit jaarverslag nog niet 
gepubliceerd. De nieuwe regeling kan gevolgen hebben voor de uitvoering van bepaalde taken en/of 
activiteiten (zie Hoofdstuk 2).  



 

Jaarverslag 2024  5 

In het kader van de verbreding van ons netwerk is in 2024 ook contact gelegd met de Huurdersraad 
van Omthuis. Na een prettige kennismaking zijn afspraken gemaakt over hoe BaarnDuurzaam ook voor 
huurders relevante informatie kan aanleveren om bijvoorbeeld energie te besparen in huis. Dit heeft 
ertoe geleid dat BaarnDuurzaam tijdens de bijeenkomst van de huurdersraad op 22 oktober haar 
werkzaamheden, en specifiek het project SLIM! heeft gepresenteerd.  

1.1 Activiteiten – niet gesubsidieerd 

a) Organiseren BaarnDuurzaam-overleg 

Er zijn, conform afspraak, vier vrijdagochtendoverleggen geweest tussen gemeente, Omthuis en 
BaarnDuurzaam, en wel op 12 januari, 5 april, 5 juni en 4 oktober. Agendapunten in 2024 waren onder 
andere: 

• Afstemming communicatie-activiteiten, waaronder de opzet van de klimaatweek en de 
jaarlijkse Klimaatkrant 

• Dashboard energie KPI’s BaarnDuurzaam 
• Wijkaanpak / Point-X 
• Wel of geen nieuwe klimaatburgemeester 
• Subsidie na 2024 
• Update organisaties: Gemeente, Omthuis, BijZONder Baarn/BaarnDuurzaam 
• Start warmteaanpak Eemdal-Noord.  

b) Projectgroep Collectief Opwekken  

De projectgroep collectief opwekken heeft zichzelf in 2024 opgeheven. De deelnemers achtten het 
niet langer nodig om een apart overleg in stand te houden, aangezien men elkaar ook in andere 
gremia treft. Ook was de concrete voortgang van de projecten beperkt. Naast de kwartaaloverleggen 
wordt de informatie-uitwisseling tussen BaarnDuurzaam en met name gemeente en BijZONder Baarn 
op ad-hoc basis voortgezet.  

c) Voorbereiding Zonneveld IJsbaan 

Stichting Baarnsche IJsbanen heeft al in 2021 een Omgevingsvergunning bij de gemeente aangevraagd, 
waarin zowel de herbestemming van de IJsbaan als het zonneveld (ruim tweeduizend zonnepanelen 
met een verwachte jaarlijkse stroomopbrengst van circa 800.000 kWh) zijn meegenomen. Het idee is 
om zonnecertificaten bij de inwoners van Baarn aan te bieden ter financiering hiervan.  
In 2024 is (eindelijk) de omgevingsvergunning door de gemeente verstrekt. Een aansluiting op het 
elektriciteitsnet was al aangevraagd. Echter, netbeheerder Stedin kon door netcongestie geen 
transportcapaciteit bieden. Ondanks vele verzoeken aan Stedin om hierover met BijZONderBaarn in 
contact te treden, is dit niet gebeurd. BijZONderBaarn heeft hierover uiteindelijk in samenwerking met 
Energie Samen een klacht ingediend bij de ACM. Naar aanleiding hiervan heeft op 9 december 2024 
een hoorzitting plaatsgevonden. De uitspraak van de ACM wordt in april 2025 verwacht. 
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d) Laadpalen in combinatie met zonnepalen op twee carpoolplaatsen 

Sinds februari 2023 is BaarnDuurzaam betrokken bij de (voorbereiding van de) aanbesteding van de 
provincie Utrecht voor laadpalen bij tien provinciale carpoolplaatsen. Hiervoor hebben de vijf 
energiecoöperaties in de desbetreffende gebieden (waaronder BijZONder Baarn) samengewerkt en 
een keuze gemaakt voor een commerciële partner: het Utrechtse bedrijf WeDriveSolar. Ons 
consortium heeft de aanbesteding gewonnen. Nu wordt aan realisatie van de plannen gewerkt. Het 
Ontwikkelfonds van de Rabobank zal de organisatie Solarparkings hierbij ondersteunen. In Baarn gaat 
het over de twee carpoolplaatsen bij de op- en afritten van de A1. Op de carpoolplaats Baarn zullen 
laadpalen worden geplaatst, terwijl op de carpoolplaats bij de afrit Baarn-Noord behalve laadpalen ook 
carports en zonnepanelen zullen worden geplaatst. Tevens zullen batterijen worden toegevoegd die 
worden gebruikt om de netcongestie te beperken. Inwoners uit Baarn kunnen in dit project financieel 
participeren. De omgevingsvergunning voor de afslag Baarn-Noord is inmiddels door de gemeente 
verstrekt. 
 
In het verleden heeft BaarnDuurzaam aan de gemeente een plan aangeboden om iets vergelijkbaars 
(carports en laadpalen) op het Laanplein in het centrum van Baarn te ontwikkelen. De gemeente werkt 
hieraan verder in een gezamenlijk initiatief met de RES Amersfoort. 

 e) OnzeZon Baarn 

De zonne-installatie van 
OnzeZon Baarn vormt met 
1116 panelen het dak van 
de zoutloods van 
Rijkswaterstaat in Baarn. 
Het geheel draait al jaren 
als een zonnetje en in 2024 
is 221,7 MWh aan groene 
energie geproduceerd. 

In de grafiek is de 
daadwerkelijke productie 
afgezet tegen 1) wat op 
basis van de instraling van 
de zon verwacht zou mogen worden en 2) wat vooraf is ingeschat ten behoeve van de financiële 
begroting. Opvallend is de impact van toenemende vervuiling (blauw blijft achter bij groen) en het in 
mei uitgevoerde onderhoud aan de panelen.  

f) Wijkaanpak - Point X 

De gemeente, Wereld van PiPPe, Omthuis en BaarnDuurzaam zijn eind 2023 het initiatief gestart om in 
de wijk een steunpunt / begeleiding voor duurzame initiatieven te ontwikkelen. Dit is de Groene 
Wijkaanpak gaan heten. Voor de gemeente ligt dit initiatief buiten haar scope. Desondanks is in 2024 
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een verdere uitwerking gemaakt, met de gedachte hier een betaalde kracht voor in te huren. Helaas 
heeft dit niet verder vorm gekregen, mede doordat de beoogde persoon hiervoor in de gemeentelijke 
politiek (op de achtergrond) actief is en er mogelijk belangenverstrengeling kan optreden. 

g) Lage Vuursche 

In Lage Vuursche is een initiatiefgroep begonnen met een wijkaanpak voor het verduurzamen van de 
huizen en de elektriciteits- en warmtevoorziening. BaarnDuurzaam is aangehaakt om ervaringen uit te 
wisselen. Bovendien hebben onze EnergieCoaches meegeholpen met energiescans van 17 woningen.  

h) Organisatie BaarnDuurzaam 

Op 19 januari is in klein verband een eerste visiebijeenkomst gehouden vanuit bestuur en een aantal 
kernleden over de inrichting en de doelen van BaarnDuurzaam. Daarna is een tweede visiebijeenkomst 
gehouden om projecten en taken van BaarnDuurzaam verder in te vullen. Hiervoor waren alle 
medewerkers uitgenodigd. Deze bijeenkomst is afgesloten met een gezamenlijk diner. 
Een van de uitkomsten is de behoefte aan betere (externe) communicatie en een projectleider. Dit 
heeft geleid tot een communicatieteam binnen BaarnDuurzaam. 

1.2 Gesubsidieerde activiteiten 

1.2.1 Advies  

a) Energiecoaching Inwoners 

De EnergieCoaches hebben in 2024 in totaal 112 energiescans (in 2023 waren dat er 143) uitgevoerd 
bij woningen, waarvan 17 in Lage Vuursche. De teruggang in aantallen die we in 2023 zagen, heeft dus 
doorgezet. In 2024 is om die reden een start gemaakt met extra publiciteit voor de diensten van de 
EnergieCoaches. Zo is er een informatief filmpje (https://youtu.be/Gg7eqbnSN_E) gemaakt over wat 
de Energiecoaches doen bij een inwoner thuis. Dat de EnergieCoaches niet alleen gewaardeerd 
worden door de inwoners bij wie ze advies geven, maar ook door het gemeentebestuur, bleek uit de 
stimulerende woorden tijdens een bezoek van wethouder Steven de Vries aan een vergadering van de 
EnergieCoaches.  
 
In 2024 is om verschillende redenen afscheid genomen van een aantal EnergieCoaches. Belangrijkste 
redenen lagen in de persoonlijke sfeer, waarbij de steeds hogere leeftijd ook een rol speelt. In het 
kader van het SLIM!-project (zie verderop) zijn enkele nieuwe coaches toegetreden. 

b) Informatie en promotie van energiebesparing bij bedrijven 

Ook in 2024 zijn er, samen met videomaker Ad Heessels, weer een aantal bezoeken gebracht aan 
bedrijven die het Baarnse Klimaatakkoord hebben ondertekend. Dit keer met het oog op de in werking 
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zijnde verlichting tijdens de avond en nacht. Doel was om deze bedrijven bewust te maken van hun 
onnodige verlichting.  
 
Verder heeft onze partner Energieke Regio in 2024 twee (basis)scans kunnen verrichten. Er zijn 
stappen gezet om EnergieCoaches die daar interesse voor hebben, ook bedrijven te laten bezoeken. 
Idee is om hen een aantal basisgegevens te laten verzamelen die als input dienen voor de integrale 
energiescans voor bedrijven. In het najaar heeft de gemeente eigenaren en gebruikers van panden, die 
niet over het verplichte energielabel C beschikken, aangeschreven. Zij heeft hun de mogelijkheid 
geboden om met hulp van BaarnDuurzaam alsnog aan hun wettelijke verplichting te voldoen. Helaas 
heeft dit nog niet tot concrete aanvragen geleid.  

c) VvE’s (Verenigingen van Eigenaren) 

In 2024 is BaarnDuurzaam bij een aantal bijeenkomsten van VvE’s geweest, onder andere woonpark 
Uytenbosch en in Lage Vuursche (De Zeven Linden). Waar BaarnDuurzaam voorheen actief VvE’s 
benaderde om te verduurzamen, komen we nu op aanvraag langs om er op deze manier voor te 
zorgen dat de VvE’s meer zelf verantwoordelijkheid nemen om te verduurzamen.  

d) Collectief zonnepanelen op grote daken  

Wegens de netcongestie heeft BaarnDuurzaam op dit onderwerp geen voortgang kunnen boeken. Op 
dit moment worden geen aansluitingen of verruiming van bestaande aansluitingen meer aanvaard 
door netbeheerder Stedin. 

1.2.2 Informatie en promotie 

a) Zon Op Eigen Dak 

Deze werkgroep is in 2024 ontbonden. De verworven kennis is in een brochure opgenomen. Overigens 
hoeven inwoners zich geen zorgen te maken over een gebrek aan mogelijkheden, zo organiseert de 
gemeente met enige regelmaat collectieve inkoopmogelijkheden. 

b) SLIM! met Energie 

Het SLIM!-project heeft in 2024 geleid tot een mooi initiatief om bij bewoners met een kleine beurs, 
meestal in sociale huurwoningen, relatief kleine ingrepen te doen om het wooncomfort te verbeteren 
en energie te besparen. De maatregelen worden bekostigd door de opbrengst van het Groene Gala 
van serviceclubs uit Baarn en Soest. De betrokken vrijwilligers van BaarnDuurzaam hebben een 
speciale training gevolgd, omdat bewoners van sociale huurwoningen soms ook te maken hebben met 
problematiek die niets met duurzaamheid te maken heeft. 
 
Het project is een samenwerking tussen de gemeente Baarn, PIT Baarn en BaarnDuurzaam. De 
projectleider is een van de leden van het communicatieteam van BaarnDuurzaam en wordt 
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rechtstreeks betaald door de gemeente. BaarnDuurzaam ondersteunt het project verder met een 
uitgebreide persaanpak en communicatie via onze social media. De samenwerking tussen de partijen 
verloopt zeer prettig. 
 

SLIM! heeft actief promotie gevoerd. Zo werden op zaterdag 19 oktober 
en vrijdag 22 november bij de PLUS supermarkt aan de Prof. Krabbelaan 
winkelende bewoners getrakteerd op koffie, en werd met hen een 
gesprek gevoerd over bespaarmogelijkheden in hun woning. 
Geïnteresseerde bewoners werden bezocht en hun situatie werd 
bekeken aan de hand van 24 Bespaartips, die overigens ook als flyer 
beschikbaar zijn. In een volgend bezoek in de woning werden de gratis 
isolatiematerialen aangebracht. In 2024 zijn zo'n 40 huishoudens bereikt.  
 

c) Project Energiemonitoring 

BaarnDuurzaam heeft in 2023 bij een kleine tien bedrijven een meetkastje uitgezet waarmee ze hun 
energieverbruik beter kunnen bijhouden. In 2024 is een externe projectleider aangesteld om meer 
bedrijven te werven voor de monitoringactie. Het liep desondanks helaas nog geen storm met de 
aanmeldingen. 

d) Collectieve Inkoop Bedrijven  

Voor de collectieve inkoop van zonnepanelen bestond weinig interesse – ook omdat bedrijven met een 
grootverbruikersaansluiting niet mogen terugleveren. In 2024 is deze actie daarom beëindigd. 

e) Monitoring Energieverbruik in Baarn 

In 2020 zijn acht KPI’s gedefinieerd om een beeld te krijgen in hoeverre Baarn daadwerkelijk stappen 
op de goede weg naar klimaatneutraliteit zet: 

1. Netto energiestappen woningen; 
2. Besparing in gasverbruik; 
3. Besparing in energieverbruik; 
4. Opgesteld vermogen zonnepanelen;  
5. Energiebesparing en opwekking; 
6. Percentage huishoudens met zonnepanelen; 
7. Opgesteld vermogen windenergie; 
8. Aandeel duurzame energie. 

Alle KPI’s worden op onze website gerapporteerd. Ze worden periodiek geactualiseerd; voor de 
meeste is dit, gezien de frequentie waarin de onderliggende data wordt ververst, eens per jaar. De 
cijfers over 2023 waren laat beschikbaar. De stand van zaken voor 2024 is daardoor eerst in juli aan de 
gemeente gepresenteerd. 
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f) Halfjaarlijkse Bijeenkomsten  

Op 27 februari is een inhoudelijke informatieavond georganiseerd. Hoofdspreker was Bert van der 
Hurk, directeur Delatares en co-voorzitter van het IPCC . In de Paaskerk luisterden circa 135 personen 
geïnteresseerd naar het verhaal. Onder het publiek was ook een aardrijkskundeklas van de Waldheim-
mavo. Dit filmpje (https://youtu.be/FUqK-SDWBTQ) is gemaakt over deze bijeenkomst.  
 
De tweede bijeenkomst was op 12 november, en was erop gericht ons koopgedrag onder de duurzame 
loep te leggen. Het was een interessante en interactieve bijeenkomst. Marijke Helwegen trapte af met 
een humoristische speech. Vervolgens werd er een circulaire modeshow gegeven door Baarnse 
ondernemers. Tot slot informeerde Anke van Dijk de aanwezigen over duurzaam winkelen aan de hand 
van praktische tips en haar eigen ervaringen en onderzoek. Met meer dan 100 aanwezigen was het 
wederom een goedbezochte avond. 
 
Beide avonden werden afgesloten met een drankje. De gelegenheid werd door vele aanwezigen 
aangegrepen om met elkaar na te praten. 

g) Klimaatkrant en Klimaatweek 

In 2024 is wederom een Klimaatkrant door de gemeente gemaakt, die op alle Baarnse huisadressen is 
bezorgd. BaarnDuurzaam heeft hieraan een belangrijke bijdrage geleverd. De krant is gedistribueerd 
kort voorde nationale Klimaatweek (9 – 16 november).  
 
Tijdens de landelijke Klimaatweek organiseerde BaarnDuurzaam een eigen Baarnse Klimaatweek. De 
Baarnse Klimaatweek is formeel afgetrapt op zaterdag 9 november en afgesloten op 16 november. Het 
startmoment bestond uit een samenkomst op de Brink in het kader van “samen zwerfaval opruimen”. 
De vrijwilligers van de Baarnse Bermbrigade werden vergezeld door burgemeester Röell en wethouder 
De Vries, de klimaatburgemeester en bestuursleden van BaarnDuurzaam. Het programma van die 
week bestond verder uit: 

• Maandag 11 november: ’s ochtends een rondleiding op Herenboerderij Willemshoeve en ’s 
avonds een informatiebijeenkomst op het gemeentehuis waar allerlei organisaties (Omthuis, 
BijZONderBaarn en BaarnDuurzaam) aanwezig waren om belangstellenden te informeren over 
de energietransitie. Inwoners konden zich hier ook als geïnteresseerde inschrijven voor het 
zonnepark van de IJsbaan. 

• Dinsdag 12 november: ’s ochtends een bijeenkomst om mee te praten over duurzame doelen 
voor Baarn bij PiPPe, 

•  ’s avonds de halfjaarlijkse bijeenkomst van BaarnDuurzaam (zie hierboven). 
• Woensdag 13 november was de Groene Inval de hele dag geopend om (kinderen) kennis te 

(laten) maken met de natuur. ’s Ochtends was er wederom een rondleiding op de 
Herenboerderij Willemshoeve. 

• Donderdag 14 november was de intentie om aan het einde van de middag een veegactie te 
houden op de bedrijventerreinen van de Noordschil en de Drie Eiken, gevolgd door ’s avonds 
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De Avond van de Ondernemer. Wegens gebrek aan belangstelling bij de ondernemers ging de 
veegactie niet door. 

• Vrijdagochtend 15 november konden geïnteresseerden weer meepraten over duurzame 
doelen voor Baarn bij de Wereld van PiPPe. 

• En op de laatste dag, zaterdag 16 november was er ’s ochtends nogmaals een rondleiding op 
Herenboerderij Willemshoeve, hield de stichting Baarnsche Bomen een informatiebijeenkomst 
over houtbewerking. ’s Middags werd de Baarnse Klimaatweek afgesloten met de trekking van 
de winnaars van de speurtocht over Klimaatverwarring.  

• Gedurende de hele week hield het Kringloopcentrum verschillende activiteiten voor jong en 
oud, zoals een ruilbeurs voor kleding, reparatie van kapotte apparaten of fietsen en 
rondleidingen. 

Via social media heeft BaarnDuurzaam ook veel aandacht besteed aan de nationale en Baarnse 
Klimaatweek. 
 
Een korte impressie van de week is hier (https://baarnduurzaam.nl/terugblik-op-een-onvergetelijke-
klimaatweek-in-baarn/) terug te lezen. 

h) Cultureel Festival 

BaarnDuurzaam heeft in 2024 voor het eerst meegedaan aan het jaarlijkse Cultureel Festival in Baarn. 
Dit was een idee vanuit het communicatieteam om de zichtbaarheid van BaarnDuurzaam ook bij 
andere, nieuwe doelgroepen te vergroten. Op zaterdag was BaarnDuurzaam aanwezig met een kraam 
met een aantal EnergieCoaches om inwoners voorlichting te geven. Hierbij werden ook cadeaubonnen 
uitgedeeld voor een gratis bezoek van een EnergieCoach. Die dag werd er ook een voorstelling 
gegeven over duurzaamheid, bij de muziektent op de Brink. Op zondag was BaarnDuurzaam aanwezig 
op het festivalterrein in de Pekingtuin. Samen met kunstenaar Hanz-Art werd SuperLijpe Afval Kunst 
(SLAK - want slakken bewegen langzaam, net als 
klimaatverandering langzaam vordert) gemaakt. 
Er kwamen veel kinderen om het afval te 
schilderen en te plakken, terwijl vrijwilligers van 
BaarnDuurzaam met de (groot)ouders spraken 
over verduurzaming en andere onderwerpen. 
Opvallend was dat veel ouders op de een of 
andere manier wel met duurzaamheid bezig 
zeiden te zijn. Er werd een filmpje 
(https://www.youtube.com/watch?v=1XL50GePrf0) van deze activiteit gemaakt. 

i) Schoolproject 

Op initiatief van filmmaker en voormalig klimaatburgemeester Ad Heessels is een project op de 
scholen van het PCBO. Het communicatieteam van BaarnDuurzaam heeft daarvoor een koelkastposter 
en op social media posts gemaakt. Op de Amalia Astro school is gestart met een pilot. Deze moet nog 
geëvalueerd worden met alle betrokkenen.  
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1.2.3 Communicatie 

Begin 2024 is een nieuw communicatieteam gevormd. Dit team heeft met de communicatie van 
BaarnDuurzaam een flinke sprong voorwaarts gezet. Veel (ongeveer honderd) mooi vormgegeven 
berichten zijn uitgegaan via social media (Instagram, Facebook en LinkedIn). Onderwerpen waren 
onder meer: aankondigen van bijeenkomsten, filmpjes over activiteiten, ervaringen van bewoners met 
energiecoaches en tips over duurzaamheid. Regelmatig worden er persberichten uitgestuurd rond 
onze activiteiten. Deze worden vaak goed opgepakt door de lokale en regionale pers. Ook de social 
mediaposts hebben effect: het aantal volgers is gestegen van 47 op Facebook, 110 op Instagram en 
152 op LinkedIn naar respectievelijk ongeveer 90, 190 en 250. 
Er is een huisstijl voor onze social media en flyers ontwikkeld die aansluit bij de algemene huisstijl. 
Verder is de website technisch volledig vernieuwd en inhoudelijk geactualiseerd. 
 
Met enige regelmaat wordt iemand van BaarnDuurzaam uitgenodigd door Eemland1. Wij gaan altijd 
op deze uitnodigingen in. In 2024 zijn onder meer de voorzitter en de klimaatburgemeester bij de 
radio te gast geweest. 
 
Enkele keren per jaar worden de relaties van BaarnDuurzaam en de geïnteresseerden voor BijZONder 
Baarn via een nieuwsbrief geïnformeerd over interessante nieuwtjes.  
 
De interne communicatie krijgt ook aandacht. Via een nieuwsbrief die min of meer maandelijks wordt 
gemaakt, worden alle vrijwilligers en medewerkers geïnformeerd over wat er binnen BaarnDuurzaam 
gebeurt, en over interessante ontwikkelingen buiten BaarnDuurzaam. Vaste onderwerpen zijn wat er 
in de bestuurs-, RvT- en kwartaalbijeenkomsten aan de orde is geweest.  

1.2.4  Wijkaanpak 

De gemeente is in Eemdal-Noord gestart met een participatietraject over het aardgasvrij maken van de 
wijk. Hiervoor is adviesbureau Tertium ingehuurd. BaarnDuurzaam heeft met de betrokken 
medewerkers kennis gemaakt en mogelijkheden voor samenwerking verkend. Het project komt in 
2025 vol op stoom. 
 
Baarn, mei 2025 
 
Bestuur Stichting BaarnDuurzaam 2024: 
Herman Jan Wijnants, voorzitter 
Diederik van der Burg, secretaris 
Ragnar Koot, penningmeester 
Erik Brink, lid 
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2.  Toekomst 
Het voornemen van BaarnDuurzaam is om in 2025 zo veel mogelijk activiteiten gaande te houden. 
Echter, het op dit moment van schrijven is niet volledig duidelijk in hoeverre voor sommige activiteiten 
budget beschikbaar zal zijn. Dit heeft alles te maken met de nieuwe subsidieregeling van de gemeente, 
die met terugwerkende kracht vanaf 1 januari zal gelden. De exacte voorwaarden zijn nog niet bekend. 
Wel is duidelijk dat het totale subsidiebedrag aanmerkelijk minder zal zijn dan in eerdere jaren. Tijdens 
een strategiesessie in maart zijn door het bestuur, de coördinatoren en het communicatieteam 
prioriteiten gesteld en keuzes gemaakt. De meest ingrijpende wijziging is dat de bijdrage aan de 
Baarnse Klimaatweek wordt afgeschaald (idem voor de bijdrage aan de klimaatkrant ).  
Wat we wél gaan doen wordt in dit hoofdstuk toegelicht. 

2.1 Inspireren en activeren 

BaarnDuurzaam ziet het als een van haar belangrijkste taken om inwoners te inspireren tot het 
daadwerkelijk nemen van verduurzamingsmaatregelen. We blijven daarom inwoners advies geven, 
onder meer in de vorm van informatie over eenvoudige maatregelen en gedrag. Dit doen we via 
sociale media en bijeenkomsten, zoals de halfjaarlijkse bijeenkomsten, waar we ook proberen zoveel 
mogelijk een nieuw (jonger) publiek aan te trekken. Daarnaast zetten we in 2025 sterker in op (het 
ondersteunen van) wijkinitiatieven. Hierbij laten we het initiatief vooral aan de wijkbewoners zelf, 
BaarnDuurzaam zal hen daarbij faciliteren. Een mooi voorbeeld is het wijkinitiatief in Transvaal, dat 
vorig jaar ontstaan is, en waarbij de inwoners zelf op duurzaamheid gerichte activiteiten zullen 
ondernemen. 
 
We blijven ook bouwen aan ons kennis- en presentatiebestand, zodat ook gericht antwoord of 
voorlichting op deelonderwerpen gegeven kan worden. 

a) Dashboard Energieverbruik in Baarn 

Het dashboard met indicatoren over energieverbruik en elektriciteitsopwekking wordt ook in 2025 
(terugkijkend tot en met 2024) weer geactualiseerd. 

b) Halfjaarlijkse bijeenkomsten 

In 2025 zullen we ook weer twee grote publieksbijeenkomsten organiseren. De voorbereidingen 
voorde eerste bijeenkomst op 12 juni zijn al volop gaande. 
De tweede bijeenkomst zal plaatsvinden in de landelijke klimaatweek, om deze toch enige lokale 
aandacht te geven. 
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c) Wijkinitiatieven 

Onze ambitie is om via initiatieven van inwoners in de wijken de verduurzaming in Baarn te versnellen. 
Daartoe willen we zorgen dat we vlot in beeld zijn bij, en gemakkelijk in contact komen met, inwoners 
met wijk- of buurtgerichte verduurzamingsideeën. Ook willen we ondersteunen bij het versnellen van 
die initiatieven. BaarnDuurzaam zal echter geen subsidie aanvragen voor de activiteiten in de wijk; 
deze verantwoordelijkheid ligt bij de inwoners van de wijk.  
 
De samenwerking met het door de gemeente ingehuurde bureau Tertium moet in 2025 nog verder 
uitgewerkt worden. 
 
Wij volgen de ontwikkeling van de Baarnsche Zoom proactief, en zullen waar zinvol onze kennis en 
visie inbrengen. Eerder heeft BaarnDuurzaam meegewerkt aan het schrijven van een motie uit de 
gemeenteraad om hiervoor het hoogste NL Gebiedslabel A als uitgangspunt te hanteren. Uit de 
Klimaateffectatlas Vallei en Veluwe blijkt dat dit gebied overstromingsgevoelig is. BaarnDuurzaam zal 
daarom breder dan alleen over energie adviseren, zoals het NL gebiedslabel ook vraagt. 

d) Zonnepark IJsbaan 

BijZONderBaarn hoopt in 2025 -eindelijk- met een concrete aanbieding voor de IJsbaan te komen voor 
de inwoners van Baarn om in het zonnepark deel te nemen. Ook is het plan dat de beoogde 
toevoegingen voor de laadinfrastructuur bij de twee carpoolplaatsen bij afrit Baarn-Noord en oprit 
Baarn bij de A1 zullen worden gerealiseerd. 

e) Schoolprojecten 

Op basis van de uitkomsten van de evaluatie van het scholenproject in 2024, zal BaarnDuurzaam 
besluiten of en hoe er in 2025 een vervolg op komt. 

f) Cultureel Festival 

In 2025 zal BaarnDuurzaam aanwezig zijn op het Cultureel Festival. De insteek is om daar weer een 
leuke, creatieve invulling aan te geven. 

g) Politieke lobby 

Omdat de gemeenteraadsverkiezingen op 18 maart 2026 plaatsvinden, zal BaarnDuurzaam in het 
voorjaar van dit jaar de politieke partijen weer benaderen en zoveel mogelijk opzoeken. Wij maken 
daartoe een lijst met aanbevelingen die de partijen kunnen opnemen in hun verkiezingsprogramma’s. 
  



 

Jaarverslag 2024  15 

2.2 Adviseren 

Het advies van BaarnDuurzaam is erop gericht inwoners en bedrijven & instellingen gericht te helpen 
om energiebesparende en verduurzamende maatregelen te treffen. Adviezen worden in het algemeen 
gegeven door onze EnergieCoaches, die voor een deel ook gespecialiseerd zijn in bepaalde soorten 
gebouwen. 

a) Energiecoaching inwoners 

Dit is een kernactiviteit van BaarnDuurzaam. Energiecoaching biedt inwoners de mogelijkheid om 
laagdrempelig onafhankelijk advies te krijgen van mede-inwoners.  
In 2025 zal worden nagedacht in hoeverre de dienstverlening van de coaches ook betrekking kan 
hebben op het realiseren van de voorgestelde maatregelen. Navraag bij bewoners van bezochte 
woningen heeft geleerd dat de realisatie van de voorgestelde maatregelen achterblijft. 

b) SLIM! project 

BaarnDuurzaam continueert de samenwerking met de gemeente, PIT Baarn en de initiatiefnemers van 
het Groene Gala om eenvoudige, energiebesparende maatregelen aan te brengen bij bewoners van 
een sociale huurwoning in Baarn. De contacten met potentiële afnemers van deze dienst worden 
onder meer gelegd tijdens regelmatige spreekuren. Daarvoor wordt aansluiting gezocht bij het 
spreekuur van PIT Baarn, dat inmiddels is gehuisvest in het gemeentehuis.  

c) Advisering organisaties en integrale energiemonitoring  

BaarnDuurzaam zal bedrijven en organisaties in Baarn de mogelijkheid aanbieden om hun 
energieverbruik beter en structureler te monitoren via een programma, de zogenaamde 
Milieubarometer. Eventueel kan BaarnDuurzaam de bedrijven hierbij ook tijdelijk gratis ondersteuning 
aanbieden. Welke vorm dit zou kunnen krijgen, wordt in 2025 verder uitgewerkt. 
 
BaarnDuurzaam continueert het aanbieden van de basis energiescans voor bedrijven op de Noordschil 
en de Drie Eiken, met hulp van de al ingehuurde professional. 
 
Ook blijven we op hun verzoek besturen van VvE’s informeren en ondersteunen. 

2.3 Interne organisatie 

BaarnDuurzaam blijft ook in 2025 de interne organisatie versterken. De sterkte-zwakte analyse die 
tijdens de strategiesessie van maart 2025 is gemaakt, is daarvoor een van de bases. Met de versterking 
van en wisseling in het bestuur, en om intern de duidelijkheid te vergroten, zullen de portefeuilles 
binnen het bestuur worden herverdeeld. 
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Een blijvend aandachtspunt is de diversiteit van de organisatie. Daar wordt geen concrete doelstelling 
op geformuleerd, maar het heeft aandacht in de externe communicatie en in het zoeken van nieuwe 
mensen. 

a) Communicatie 

In 2025 wordt met het bestaande communicatieteam de ingezette wijze van communiceren 
voortgezet. Het draagt zichtbaar en merkbaar bij aan de bekendheid van BaarnDuurzaam – en 
belangrijker: aan de aandacht voor verduurzaming. Communicatie is een van onze grootste 
kostenposten, dus de intensiteit waarmee we dit voornemen kunnen realiseren is afhankelijk van de 
subsidiemogelijkheden.  

b) Vrienden van BaarnDuurzaam 

Met de ANBI-status op zak, gaan we in 2025 starten met de Vrienden van BaarnDuurzaam. De 
bedoeling van de Vrienden is enerzijds om inwoners en bedrijven te betrekken bij de energietransitie 
en de activiteiten van BaarnDuurzaam zonder dat ze daarin actief hoeven te worden. Anderzijds willen 
we hiermee een nieuwe inkomstenstroom op gang brengen, doordat men kan doneren en sponsoren.  

c) Sociale (interne) bijeenkomsten en lief en leed 

Als vrijwilligersorganisatie weten we hoe belangrijk het is om iedereen betrokken te houden en de 
medewerkers erkenning te geven voor hun tomeloze inzet. Het is lastig om nieuwe vrijwilligers te 
vinden en mede daarom is het belangrijk om de huidige groep te behouden. Daartoe zullen we ook in 
2025 enkele sociale bijeenkomsten organiseren en oog blijven houden voor het ‘lief en leed’ van onze 
medewerkers. 
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3.  Organisatie 

3.1  Raad van Toezicht 

Voorzitter:    dhr. Gijs Tegelberg 
Secretaris:    dhr. Hilco Witteveen 
Lid:   mevr. Patricia van Berkum 
Lid per januari 2025:  dhr. Mark Franken 

3.2  Bestuur 2025 

Voorzitter:    dhr. Herman Jan Wijnants  
Penningmeester (uittredend): dhr. Ragnar Koot 
Secretaris:    dhr. Diederik van der Burg 
Penningmeester (intredend): dhr. Erik Brink 
Algemeen:   dhr. Dirk Kooiman 
 
Contactgegevens bestuur: bestuur@baarnduurzaam.nl 
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4.  Jaarrekening  
De verslagperiode is het kalenderjaar 2024.  

4.1  Staat van Baten en Lasten 

(Bedragen in euro1) 2024  2023  

Baten     

Subsidie BKA  15.556  15.556  
Subsidie BD aanvullend 14.837  14.837  
Overschot subsidie POBD 1e helft 2023   14.092  
Overschot subsidie EB 1e helft 2023   4.616  
Subsidie EB  24.500  8.875  
Subsidie POBD  31.000  11.750  
Bijdragen/donaties  495  275  
Overige inkomsten 1.115    
Ontvangen rente 2.588    
Totaal Baten  90.090  70.000 

Lasten     

Projectleiding en uitvoering 29.046  3.562  
Inhuur professioneel advies 12.310    
Communicatie advies en middelen 4.613  980  
Opleidingen congressen seminars 895  531  
Kosten organiseren bijeenkomsten 5.213  752  
Materialen 697    
Communicatie 31.713  12.146  
Algemene ondersteuning en kosten 1.132  1.468  
Totaal lasten  85.619  19.438 

Per saldo, bate  4.471  50.562 

 
Aangezien de subsidies, behalve de aanvullende BD-subsidie, aan de oorspronkelijke fusiepartners van 
BaarnDuurzaam werden verstrekt, is dit als zodanig in de staat van Baten en Lasten verantwoord.  
 

 
1 Afwijkingen in de totalen mogelijk als gevolg van afrondingen. 
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In 2024 is over de hele linie sprake van stijgende lasten, deels verklaard doordat subsidie uit de 
periode 2021-2022 alsnog kon worden besteed en doordat er steviger is ingezet op communicatie. 

4.2  Balans 

(Bedragen in euro)   31-12-2024  31-12-20232  

Activa 

    

Banksaldo 136.820  119.231  
Nog te ontvangen subsidie   14.837  
Nog te ontvangen rente 2.530    
Totaal Activa  139.349  134.068 
     

Passiva 

    

Kapitaal 10.404  2.866  
Subsidie nog te besteden:     
 2021-2022   73.364  
 2023   50.287  
Voorzieningen 4.706  4.706  
Crediteuren 3.656  2.845  
Terug te betalen subsidie 120.583    
Totaal Passiva  139.349  134.068 

Toelichting 

De terug te betalen subsidie betreft het saldo van de niet bestede subsidiegelden over de jaren 2021 
tot en met 2024.  

(Bedragen in euro) oorspronkelijk alsnog besteed saldo 

2021-2022 73.364 25.734 47.630 
2023 50.287  50.287 
2024 273 -25.734 26.008 
correctie Energiek Baarn  2021-2022   -3.341 
Totaal   120.583 

 
2 De activa en passiva van EnergiekBaarn en POB Duurzaam zijn vanaf 30 juni 2023 opgenomen. 
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Doordat de subsidieregeling in 2024 ten einde liep en subsidievaststelling niet (verder) werd 
uitgesteld, zal het niet bestede deel definitief moeten worden terugbetaald. Dit is ultimo 2024 als 
zodanig op de balans verantwoord. Vóór 1 april 2025 wordt vaststelling van de subsidie 2021-2022 
aangevraagd. Na beschikking zal ook vaststelling van de subsidie 2023-2024 worden aangevraagd.  
 
De voorziening van € 4.706 is overgenomen van EnergiekBaarn en dient specifiek aan voorlichting 
bewoners te worden besteed. 
 
 


